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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. május 15. 
napján 10 órai kezdettel megtartott rendkívüli nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND: 
2. Döntési javaslatok. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. május 15. 
napján 10 órai kezdettel megtartott rendkívüli nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Bacsa György alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián 
képviselő, Szirbik Imre képviselő 
 
Összesen: 7 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető 
 
 
2. Napirend 
Döntési javaslatok. 
- KARDIKER Kft. kérelme 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a kérelem a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A KARDIKER Kft. kérelmével folytassuk munkánkat. 
Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Bacsa György alpolgármester: Javaslom a hozzájárulást, értéknövelő beruházást csinál, amit 
nem kér lelakni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más javaslat? Aki egyetért a határozati javaslatban 
foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 115/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: KARDIKER Kft. kérelme 
 
115/2013.(V. 15.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a KARDIKER 
Kft. (6728 Szeged, Forradalom u. 18.; képv.: Kardos Gábor ügyvezető) bérlő kérelmét, - 
amely arra vonatkozott, hogy az általa bérelt önkormányzati tulajdonú Kiszombor, Óbébai u. 
1. szám alatti 539/12 hrsz-ú, 272 m2  összalapterületű bérleményből a volt lángossütő és 
fagyizó, üzlethelyiség részt közterületről megközelíthető, dohánybolt üzemeltetése céljára 
szolgáló egylégterű helyiséggé alakítsa át a nyílászáró cseréjével és a válaszfal bontásával, 
majd az így létesült üzlethelyiséget albérletbe adhassa, egyidejűleg a bérleti szerződését tíz 
évre meghosszabbítsa - és az alábbi döntést hozta: 
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1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a Kiszombor, Óbébai 
u. 1. szám alatti  539/12 hrsz-ú, 272 m2  összalapterületű ingatlan tulajdonosa a kérelemben 
foglaltaknak megfelelően hozzájárulását adja ahhoz, hogy bérlő kialakíthasson a kérelem 
szerint egyeztetett módon dohánybolt üzemeltetése céljára szolgáló, a közterületről 
megközelíthető ingatlanrészt az épületrészen lévő nyílászáró (kiadó ablak) ugyanakkora 
méretű bejárati ajtóra való cseréjével és a válaszfal bontásával, azzal a feltétellel, hogy a 
bérleti szerződés megszűnése esetén bérlő az átalakítással kapcsolatban a bérbeadó 
önkormányzat felé semmilyen anyagi követeléssel nem élhet. 
 

2. A Képviselő-testület fenti ingatlanrész vonatkozásában az albérleti szerződés megkötéséhez 
hozzájárul az alábbi feltételekkel: 

- az albérleti szerződés nem haladhatja meg a bérlő (főbérlő) bérleti jogviszonyának 
idejét és annak megszűnésével egyidejűleg megszűnik az albérleti szerződés is, 

- a bérbeadó hozzájárulása hatályát veszti, ha az albérlő a helyiséget 
rendeltetésellenesen használja, 

- a Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert arra, hogy az albérleti szerződést 
jóváhagyólag aláírja, 

- az albérleti szerződés kizárólag a bérbeadó nevében eljáró polgármester 
jóváhagyásával érvényes. 

 

3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a kérelemben foglaltaknak 
megfelelően a bérlővel jelenleg fennálló, érvényes bérleti szerződést – az 1. pontban 
tudomásul vett átalakítási munkák elvégzését követő időponttól – tíz évre, azaz 2023. február. 
28. napjáig meghosszabbítja és az erre vonatkozó szerződés aláírásával a bérbeadó nevében 
eljáró polgármestert bízza meg.  
 
A határozatról értesül: 
- Kardos Gábor ügyvezető KARDIKER Kft.  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Falunapi programok – 2013. július 26-27. (szombat esti nagykoncert) 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/A tájékoztató a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Badicsné Szikszai Zsuzsanna egyeztetett Kocsis Csabával, 
Szandit le tudtuk kötni, de megkaptuk a földeáki meghívót, Pünkösdkor Szandi fog fellépni. 
Próbált tovább egyeztetni, Charlie-val és a United együttessel sem lehetett szerződést kötni. A 
Kerozin együttes ráérne abban az időben. Amennyiben megfelel a képviselő-testületnek, azt 
kellene eldönteni, melyik műsorcsomagot válasszuk. A 60 perces fél playbacket javaslom. 
Más javaslat? Aki egyetért a Kerozin együttes 60 perces fél playback műsorának 
megrendelésével, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 116/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Falunapi programok – 2013. július 26-27. (szombat esti nagykoncert) 
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116/2013.(V. 15.) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a falunapi 
programok - 2013. július 26-27. tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy 
98/2013.(IV. 30.) KNÖT határozatában meghatározottaktól eltérően a 2013. július 26-án az 
esti nagykoncert megtartására a Képviselő-testület a Kerozin együttest kéri fel. 
 
A Képviselő-testület a 60 perces műsor költségének 280.000,- Ft + ÁFA összegét az 
Önkormányzat 2013. évi költségvetése eredeti előirányzatában a Művelődési Ház 
szakfeladata terhére biztosítja, és felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a ZORA Bt.-
vel – mint rendező szervvel – megkötendő műsorszerződés aláírására. 
 
A határozatról értesül: 
- Badicsné Szikszai Zsuzsanna művelődésszervező 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Tájékoztató az iskolás korú gyermekek részére biztosítandó nyári ellátásokról 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató az iskolás korú gyermekek részére biztosítandó 
nyári ellátásokról. Kérem a közgazdasági csoportvezetőt, hogy tájékoztassa a képviselő-
testületet a feltételekről. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A feltétel hasonló, mint tavaly volt, 
három település kategória van: leghátrányosabb, hátrányos, illetve, amelyik ebbe a kettő 
kategóriába nem tartozik. Kiszombor nem tartozik sem a leghátrányosabb, sem a hátrányos 
kategóriába, így a rendszeres gyermekvédelmi kedvezményre jogosult kiskorú gyermekek 
mostani létszámának 25 %-ára igényelhetünk támogatást. Plusz annyi főnek biztosítható az 
étkeztetés, amit az önkormányzat saját forrásból vállal. A mostani gyermekvédelmi 
kedvezményre jogosultak 25 %-a 66 fő. Az iskola és a gyermekjóléti szolgálat felmérte az 
igényeket, 79 fő igényelte. A kettő közötti különbség 13 fő, 6 fő után igényelnénk a 
pályázatból támogatást, és 7 főt kellene az önkormányzatnak 100 %-ban saját forrásból 
finanszírozni. További feltétele ugyanaz, mint tavaly, hogy mezőgazdasági őstermelőtől, 
kistermelőtől kell vásárolni az alapanyag 30 %-át. Ezzel tavaly nem volt gond, a vállalkozó 
hozta a számlát, el tudtunk számolni. Pozitív elbírálási szempont, ha vállalja az 
önkormányzat, hogy programokat, rendezvényeket szervez a gyermekek részére. Szintén a 
nyári napközi keretében az iskola folyamatosan szervez különböző szabadidős, kulturális 
programokat. Amikor a nyári napközi már nem működik, akkor a családsegítő és 
gyermekjóléti szolgálat a játszóházat tovább tudja alkalomszerűen működtetni. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Július 1-től tervezzük augusztus végéig, így jön össze a 44 
nap, ez a minimum időtartam, nem merjük június 17-től, mert akkor még a régi vállalkozó 
biztosítja az étkeztetési szolgáltatást, az új vállalkozóval még nem tudunk szerződést kötni. A 
nyári napközi is július 1-től augusztus 2-ig működne, ebben az iskola együttműködő volt.  
 
Bacsa György alpolgármester: Mennyibe kerül ez az önkormányzatnak?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: 1.144.429,- Ft. Ez a jelenlegi szolgáltató áraival van 
számolva, ha a későbbi étkeztetési szolgáltatás olcsóbb lesz, akkor ez kevesebbe fog kerülni. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Maximum 440,- Ft/étkezési napra 
lehet pályázni, jelenleg 730,25 Ft/nap az iskolai ebéd költsége. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A megállapított 2 millió Ft-ot a nyári időszakban is fizetni kell az 
iskola működtetése után? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Természetesen. Az iskolának az étkeztetés nem feladata. Ezt 
a feladatot nem vette át a KLIK. Sok éhes gyermek van, a nyári étkeztetés biztosítása 
számomra fontos.  
 
Bacsa György alpolgármester: A megfőzött adag elfogy?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Elfogyott.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A rendeletben az szerepel, hogy az 
igényelt támogatás minimum 24 %-át megkapja az önkormányzat. Ez minden évben benne 
volt, 2011-ben ezért nem is pályáztunk. Tavaly mielőtt benyújtottuk a pályázatot, a MÁK-tól 
megkérdeztük, hogyan kell érteni. Azt mondták, hogy eddig minden évben mindenki 
megkapta az igényelt támogatást. Ha mégis ez a szabály érvényesülne, akkor még vissza lehet 
mondani, mert ezt az összeget június elején kiutalják.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, a 
jelenlegi árak szerinti 1.144.429,- Ft önkormányzati kiegészítés biztosításával, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 5 igen és 2 nem szavazattal meghozta 117/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató az iskolás korú gyermekek részére biztosítandó nyári ellátásokról 
 
117/2013.(V. 15.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az iskolás korú 
gyermekek részére biztosítandó nyári ellátásokról szóló tájékoztatást és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete pályázatot kíván benyújtani a 
települési önkormányzatok részére szociális nyári gyermekétkeztetés céljából 2013. évben 
nyújtott támogatás igénylésének, döntési rendszerének, folyósításának, felhasználásának, 
elszámolásának és ellenőrzésének részletes szabályairól szóló 30/2013. (IV. 30.) EMMI 
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rendelet alapján a rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben részesülő kiskorú gyermekek 
részére napi egyszeri melegétkeztetés biztosítására, 2013. július 1-tól 2013. augusztus 31-ig 
terjedő időszakra.  
 
Az iskola és a gyermekjóléti szolgálat együttes felmérése alapján 79 fő részesül nyári 
gyermekétkeztetésben, melyből Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 72 fő gyermek 
részére igényelhet támogatást. 
 
A támogatás mértéke 72 x 44 nap x 440,- Ft  =  1.393.920,- Ft. 
Tényleges költség      79 x 44 nap x 730,25 Ft = 2.538.349,- Ft 
Önkormányzati kiegészítés         1.144.429,- Ft 
 
A Képviselő-testület az Önkormányzat 2013. évi költségvetésében a kamatozó kincstárjegy 
értékesítése terhére biztosítja a nyári gyermekétkeztetés tényleges költségéhez az állami 
támogatás igénybevétele mellett szükséges 1.144.429,- Ft kiegészítést. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Dózsa György Általános Iskola 
- EESZI Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat 
- Irattár 
 
 
- Köznevelés-fejlesztési terv véleményezése 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Valószínű kedden rendkívüli testületi ülést fogok összehívni, 
de lehet, a héten még egyet, kettő dolog miatt. Május 23-ig dönteni kell az üzemeltetési 
szerződésről, az ivóvizet és csatornát érintő változásokról. Nem találom kedvezőnek ezt a 
megoldást, holnap az Alföldvíz vezetőjével fogunk találkozni, ez javaslatomra történik. 
Kérdéseinket feltettük, elküldtük Marosvári Attilának, ma 4 órakor még átbeszéljük. A másik, 
az iskola esetében megjelent a köznevelési-fejlesztési terv. Abban az szerepel, hogy 
szeptembertől 15 osztályt indítanának. Barna Gábort felhívtam, nem értették, miért így 
szerepel benne. Nem tudott arra válaszolni, hogy melyik évfolyamon indulna egy osztály. 
Amikor állítják össze a következő tanévet, 16 osztállyal számolnak. Ma délután mennek be 
Szegedre a Kormányhivatalba, hiszen ezt a tervet nem ők állították össze, erről egyeztetnek. 
Ha mégis a következő tanévben és az azt követőben is csak 15 osztály indulását tervezik, 
akkor össze kell hívni a testületet, hogy a véleményünket kifejtsük és döntsünk abban, hogy 
ezzel nem értünk egyet.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Ezt a döntést nem lehetne most meghozni?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azért nem lehet most meghozni, mert ma délután 17 órakor 
fog összeülni a szülői munkaközösség más ügyekben, és ha szükséges, ezt is megtárgyalják. A 
nevelőtestületnek és a közalkalmazotti tanácsnak is tárgyalnia kellene. 
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Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Megnéztem a véleményezési felületet. Egy pdf formátumú 
dokumentumot kell feltölteni a jogosultság igazolásáról, és egy kis rubrika van, ahová lehet a 
véleményt beírni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A testület véleményét csak meg kellene indokolni. Ahhoz 
hívni kellene az igazgató asszonyt is, hogy írja le, melyik osztályban hányan vannak, hol nem 
lehet a köznevelési törvény szerint egy osztályt indítani. Nem mondhatjuk, hogy csak 16 
osztály indításával értünk egyet, ahhoz bele kell írni az indokokat is, például az 
osztálylétszámok olyanok, hogy nem lehet egy osztályt indítani.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ha a törvény szerint nem lehet egy osztályt indítani, akkor 
úgyis két osztályt indítanak.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen, csak néztük, hogy vannak olyan létszámok, amelyeknél 
csak az SNI-s tanulókkal jön ki a plusz létszám. Nem tudjuk, hogyan gondolkodtak. Barna 
Gáborék örülnek a megerősítésnek, ha szükséges. Ha azt látjuk, hogy 15 osztályt indítanak, 
úgy gondolom, kötelességünk jelezni, hogy ez nem lesz jó, 16 osztályt kellene indítani.  
 
Bacsa György alpolgármester: Jelezni kell, de külön létrehozták a KLIK-et, aki majd eldönti. 
Azt is eldöntötte, hogy fizetni kell 2 millió Ft-ot. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most lehetőség van, hogy az önkormányzatok a 
véleményüket kifejtsék. 
 
Bacsa György alpolgármester: Azt most is meg lehet szavazni, hogy az a véleményünk, hogy 
16 osztály legyen. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A szülői szervezetnek, a közalkalmazotti tanácsnak, 
alkalmazotti tanácsnak és a nevelőtestületnek is véleményeznie kell. Ha a nevelőtestület nem 
fejti ki azt a véleményét, hogy nem ért vele egyet, akkor a képviselő-testület a véleményük 
kikérése nélkül eldönti.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A testület véleménye akkor is ez. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Szerintem azonosnak kell lennie a véleménynek. Meg 
kell előzni mindenféle módon, hogy az iskola kiürüljön, amíg a jogszabály engedi, ideális, 
optimális feltételek legyenek. 
 
Bacsa György alpolgármester: Egyetértek, ha van rá lehetőség, fejtsük ki a véleményünket.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Május 10-én változtatták meg a köznevelési törvényt, 
amiben benne van ismét, hogy nem kötelező, de el lehet térni 20 %-kal a kötelező létszámtól, 
itt esetleg ez a veszély fenyegethet. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A tervben az szerepel, hogy 2013/2014-ben 15 osztály, 
2014/2015-ben 15 osztály, 2015/2016-ban 15 osztály, 2016/2017-ben 14 osztály és 
2017/2018-ban 13 osztály indulna. Most dönthet róla a testület, hogy nem ért vele egyet és 
hozzá tudjuk csatolni a többi véleményt is. Aki nem ért egyet a tervben szereplő osztályok 
számának indításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 118/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Köznevelés-fejlesztési terv véleményezése 
 
118/2013.(V. 15.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a köznevelés-
fejlesztési terv véleményezése tárgyú előterjesztést és a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi 
CXC. törvény 75. § (1) bekezdése alapján a Csongrád megyei feladatellátási, 
intézményhálózat-működtetési és köznevelés-fejlesztési tervet az alábbiak szerint 
véleményezi: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata álláspontja szerint a kiszombori Dózsa György 
Általános Iskola tanulólétszáma a 2013/2014-es tanévben 16 osztály indítását indokolná, 
azonban a köznevelés-fejlesztési tervben 15 osztály szerepel.  
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata az iskola állami fenntartásba kerülését megelőzően 
intézményfenntartó társulást működtetett Ferencszállás és Klárafalva községek 
önkormányzataival, a kötelező felvételt biztosító iskola Ferencszállás és Klárafalva esetében 
jelenleg is a kiszombori Dózsa György Általános Iskola. 
A közös intézményfenntartás alatt az iskola infrastrukturális fejlesztéseinél figyelembe vettük 
fenti községek iskoláskorú gyermekeinek létszámát is. 
Fentiekre tekintettel szükségesnek tartjuk, hogy a tanulólétszámoknál tervezzenek a 
ferencszállási és klárafalvi gyermekek létszámával is és a jövőben is a kiszombori Dózsa 
György Általános Iskola biztosítsa a kötelező felvételt, annak ellenére, hogy ezen települések 
nem a makói, hanem a szegedi tankerületben találhatók. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri Szegvári Ernőné 
polgármestert, hogy a jelen határozatban megfogalmazott véleményt Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzata nevében és képviseletében küldje meg az Oktatási Hivatal részére a 
www.oktatas.hu honlapon található űrlap kitöltésével. 
 
A határozatról értesül: 
- Oktatási Hivatal 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Szúnyoggyérítés 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szúnyoggyérítés megrendelését, ha vállaljuk önkormányzati 
forrásból, felhalmozási célú bevételeinkből tudjuk biztosítani. 4 millió Ft a keretösszeg, de 
erre például Szeged, Ferencszállás és Sándorfalva is pályázhat. A költségek 50 %-áig 
nyújtanak támogatást. Rendeljünk május 17-ére szúnyoggyérítést?  
 
Bacsa György alpolgármester: Rendeljünk. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy 17-ére rendeljük meg a 
szúnyoggyérítést, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 119/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Szúnyoggyérítés 
 
119/2013.(V. 15.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 
településen a következő szúnyoggyérítés 2013. május 17. napján legyen. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: LEADER pályázati felhívásra a jövő évi Falunap 
megrendezésére be lehetne adni pályázatot. Szekeres Krisztiánnal egyeztettük, három 
intézkedésre tudnánk beadni pályázatot. Az egyik a Falunap 1 millió Ft, a másik 7,5 millió Ft 
pályázati összegig beadhatjuk a színpadot és színpadfedést, a harmadik a Lőtér felújítása. 
Jegyző úrral beszéltem, mert ezek közül az önkormányzat egyet adhat be, illetve Szekeres 
Krisztián azt mondta, hogy a Falunapot és a színpadot egyben be lehetne adni. Az 
önkormányzat nem adhat be másik pályázatot. Kérdeztem jegyző urat, hogy adhatunk-e 
kölcsön pénzt civil szervezetnek a pályázat sikeres megvalósításához, de nem csinálhatunk 
ilyen jellegű tevékenységet. Ez megoldaná a problémánkat, ha a színpadot és a Falunapot 
egyben be lehetne adni, ez a két legfontosabb. Lehetne esetleg beszélni Sákovics Józseffel, 
hogyha úgy gondolja, adjon be pályázatot az egyesület, finanszírozza meg, ehhez 
hozzájárulunk és meg lehet beszélni, hogy hány évre kapja meg az épületnek a használati 
jogát, ha ezt megcsinálja. Az önkormányzat beadná a pályázatot színpadra és Falunapra. A 
Falunap a fontos kérdés most számunkra. Tavaly már Nagy Lőrincnek is nagyon sok feladata 
volt, mert a június 24.-ei rendezvény is kinőtte magát szerencsére. Közben jött a július végi 
Falunap. Most ugyanebben a szituációban vagyunk és egyszerűen ennyi létszámmal ezt 
megoldani nem lehet. Egyik rendezvény éri a másikat, előtte van a gyermeknap, június 24.-e 
és a Falunap. Ez az idei év már eldöntetett, de most el kell dönteni, hogy jövőre hogy legyen, 
mert be kell írni az időpontot a pályázatba. Maradjon így, vagy esetleg ismét szeptemberben 
legyen. Sok a munka, sok a feladat, a másik, akkor van az Útvesztő is és ott is nagyon sok a 
program. Az is mindig kérdés, hogy van-e a lakosságban annyi felvevőkészség, hogy ennyi 
helyre elmenjen. Vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az Útvesztő programjait nagyon kevés kiszombori látogatja. A 
Falunap csak a falué, de az Útvesztő az úgymond nem a falué, rengetegen jönnek egyéb 
településekről. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ugyanakkor sokan dolgoznak ott zomboriak, el sem tudnak 
jönni a rendezvényünkre, mert ott dolgoznak.  
 



 23 

Balázs Zoltán képviselő: Egy nap 5 fő.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezek a programok annyira szorosan vannak egymás után, aki 
ebben dolgozik, nagyon nehéz megoldania. Tavaly ezt már Nagy Lőrinc jelezte. Így is kell 
gondolkodni, hogy mennyire terheljük munkával az embereket. Az időpontot azért kellene 
tudni, mert ehhez kell majd kérni az árajánlatokat. Készülünk június 24-re, készülünk júliusra 
és közben van egy pályázat, amit futtatni kell mellette. Vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az Útvesztőt úgy próbáljuk megcsinálni, hogy amit csak lehet, 
külsőssel megcsináltatunk, például a plakátokat. Amiben eddig Nagy Lőrinc nagyon sokat 
dolgozott, azt most megpróbáljuk megoldani, hogy ne legyen annyi teher. Ezt így is beszéltük 
meg. Tűzugrás és a Falunap, van a két rendezvény között egy hónap. Az sok vagy kevés? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Soknak nem mondható.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A tűzugrást nem tudjuk arrébb tenni vagy meg kell egyezni, hogy a 
tűzugrás programjait csökkentjük. Nem látom, hogy ez így összemosódna. Nem értem, hogy 
miért mosódik ennyire össze. A Falunap az Falunap, teljesen más. Az Útvesztőt megcsináljuk, 
tavaly is felépítettük a sátrat is.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem erről van szó. Egymás után van két nagy rendezvény. 
Aki elmegy a júniusira, utána mehet júliusban és utána van még a búcsú is.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A búcsú egyre laposabb rendezvény.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Már azon is gondolkodtunk, de a június 24.-ét nem lehet 
Falunappá tenni, mert az egy változó időpontú, mindig 24.-e, de nem mindig szombat. Ahhoz 
nem tudunk kapcsolódni, eddig egy kisebb rendezvény volt, de most már egy csodálatosan 
nagy rendezvény. A Falunapot, mikor elraktuk nyárra, utána nőtte ki magát a június 24.-ei 
rendezvény. Nagyon komoly, sok embert megmozgató rendezvénnyé vált.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Csak úgy lehetne, hogy megnézni, melyik rendezvényre mi kell, 
milyen segítség. Szerintem a szükséges segítség a rendezvényekhez nem üti egymást. Az, 
hogy a falunak a lakossága eljön-e a rendezvényre, aki eddig el akart jönni, minden 
rendezvényen ott volt, aki nem akart eljönni, annak annyira mindegy volt, hogy van-e 
rendezvény. Nem tudom, hogyha havonta van rendezvény, az jó-e a falunak.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor ennyi erővel, ha nincs, akkor az is jó.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Aki nem tud elmenni sehova a nyáron, annak biztos jó, 
hogy van rendezvény. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az Útvesztő programjait ne is kavarjuk bele, nem a falu lakosainak 
van jóformán kitalálva, nem is jönnek ki. Kiszombor lakosainak nincs 10 %-a, aki kijön. Van 
olyan kiszombori lakos, aki nem is tudja, hogy van ilyen rendezvény. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lehetne jobban propagálni és lenne szeptemberben egy 
másik nagy rendezvény. Nem elmarasztalom az Útvesztőt.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem érzem, hogy ez így össze lenne mosva.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Nem össze van mosva, hanem sok egymás mellett a program 
ugyanazon időszakokban.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Melyik rendezvényt kellene arrább tenni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Falunapot kellene szerintem elrakni szeptemberre. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Június 24.-ei programnak adott napja van. Az előkészítés persze 
rengeteg munkával jár, plakátolni, stb. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nemcsak a plakátolásból áll, hanem áramlekötés egyik 
rendezvényen, másikon, szerződéskötés, egyeztetés, jönnek, nem jönnek a fellépők. Talán az a 
része, amit a közmunkások fel tudnak építeni, az a legkevesebb. Az időpontról most azért 
kellene dönteni, mert a pályázatban jelölni kell, és később már nem lehet módosítani.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha jól értem, az a gond, hogy nagyon sok munka hárul az 
önkormányzati dolgozókra. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen, ráadásul a nyári szabadságolási időszakban. 
Gondoljanak abba bele, hogy mi van itt a mindennapokban. Összesen 10 közmunkásunk van 
egyéb feladatra, a temetőtől kezdve a buszmegálló lemosásáig. Mellette történik az 
ároképítés. Jelenleg csatornaépítés is folyik, nagyon sok a feladatunk csatornázási ügyben, 
nagyon sok mindenre oda kell figyelni. Ez egy olyan időszak, hogy elmenne szabadságra 
valaki, nem akarom Süli Jánost felhozni, korábban volt segítsége, de most már azt is vegyék 
észre, hogy jelenleg nincs helyettese, mert a létszám adott. Egyébként mindenki belenézhet 
ebbe a munkába, nem egy egyszerű kérdéskör.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A sűrű programokkal van élet a faluban, igaz ez munka 
szempontjából sokba kerül. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Semmi nem kerül sokba. Azt mondom, ha mindennek a 
feltételét biztosítja a képviselő-testület, akkor legyen. Biztosítja? A nyári időszakban nem tud 
elmenni még szabadságra sem, illetve az előkészületi munkákkal itt maradunk úgy mint 
tavaly, hogy Süli János szabadságon volt.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Mi az alternatíva? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Pünkösdre nem lehet rakni, mert akkor Földeákon van. 
Szeptember, de lehet júliusban is, mindent végigcsinálunk, ha ez az elvárás.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Szeptember második hetére kellene tenni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Maradhat júliusban is, el kell dönteni. Gondolja át a 
képviselő-testület és a rendkívüli testületi ülésen döntünk az időpontról. Van-e még kérdés? 
Amennyiben nincs, köszönöm a megjelenést, a mai rendkívüli testületi ülést bezárom. 
 

Kmf. 
 

Szegvári Ernőné          Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                 jegyző 


